
Lado Černe, predsednik ObLO Ljubljana-Moste-Polje:

Občan in nova ustava
Samo še leto dni naš loči od 

važne obletnice zgodovinskega 
dne, ko so bili pred 20 leti na 
kočevskem zboru in kasneje na 
II. zasedanja AVNOJ v Jajcu po
loženi prvi ustavni temelji ljud
ske republike Slovenije im Fede- 
rativne ljudske republike Jugo
slavije. Prav v tem času pa je 
vsa naša pozornost in zanimanje 
ponovno usmerjeno na prouče
vanje predosnutka nove repub
liške im zvezne ustave, ki kon
kretno usmerja naš nadaljnji 
razvoj in nakazuje bodočo smer 
nadaljnjega razvijanja tistih po
treb in elementov, ki utrjujejo 
našo družbeno in politično ure
ditev.

V pospešenem tempu gospodar
skega im družbenega razvoja be
ležimo zavidljive uspehe. Delav
sko upr avl jam je se je utrdilo in 
upravičilo vero v naša predvide
vanja, postalo je osnovni element 
vsakdanjega življenja im delova
nja naših proizvajalcev v go
spodarstvu. Skrb za daljmji raz
voj prosvete, .socialnih družb in 
zdravstva je prenesena na kolek
tive, svete in druge organe, ki 
vnašajo družbene interese v de
lovanje teh organizmov, in ki 
povezujejo splošni družbeni in
teres z interesi posamezni li pod
ročij. Ljudski odbor na območju 
komune prevzema neposredno 
skrb in odgovornost za družbe

no ekonomski napredek območja 
občine in za pospeševanje dolo
čene aktivnosti na vseh področ
jih, ki ustvarjajo boljše mate-
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rialne pogoje za slehernega člo
veka-

V razvoju družbenega meha
nizma naš socialistični človek-ob- 
čan prehaja v nov položaj. Om 
.postaja aktiven na. svojem delov

nem mestu kot delavec, učitelj, 
inženir ali zdravnik, izvršuje to
rej naloge za katere ima spo
sobnosti, upravlja s sredstvi, ki 
mu jih daje v uporabo družba, 
v komuni, kjer živi pa je potroš
nik in koristnik ker uporablja 
trgovino, šolo, knjižnico itd. To
rej so vsa prizadevanja naše 
družbene ureditve usmerjena v 
to, da ise življenje ljudi olepša, 
olajša, izboljša in obogati.

V.sa ta in v predosnuitkih zvez
ne in republiške ustave navede
na načela morajo biti zelo pre
cizno obdelana tudi v našem ob
činskem statutu. Garancija za 
izpolnitev takšnih teženj naj bi 
bila v širokih razpravah, v kon
kretnih pripombah in koristnih 
predlogih občanov, ki delajo na 
različnih področjih delavskega 
in družbenega .samoupravljanja, 
predvsem pa v kolektivih indu
strije, kmetijstva, obrti in itrgo'- 
vine lin dalje v šolstvu, zdravstvu 
itd. Ljudski odbor in druge druž
beno politične organizacije pri
čakujejo, da bo isodelovanje ob
čanov v razpravah o osnutku 
aktivno, ker bo statut samo v tem 
primeru vseboval vsa tista naša 
prizadevanja, ki zagotavljajo 
hitrejši razvoj ekonomsko druž- 
bano-poliiitičnijh odnosov im utrdi
tev komunalnega sistema tako 
kot ga predvideva predos.nutek 
zvezne in republiške ustave.

V. seja obratnega delavskega sveta v obratu Medvode
Dne 7. novembra se je sestal delavski svet obrata Medvode na 

svoji V. seji. Obravnaval je poslovno poročilo za razdobje jamiar- 
september 1962, proizvodno problematiko, nujne ukrepe, ki jih je 
predvidel centralni DS za izboljšanje proizvodnje in poslovanja v 
našem obratu in predloge komisije obratnega DS za nagrajevanje. 
Na seji je bil tudi direktor podjetja tov. Albin Vengust.

Podjetje izvaja obsežna rekon
strukcijska dela. v glavnem v na
šem obratu, za kar so bila potro
šena že precejšnja sredstva. Od 
predvidenih novih objektov sta že 
v obratovanju pripravljalnica ki
sline in sortacija, pred dnevi pa 
so pričeli montirati opremo nove 
belilnice.

Plan investicijskega vzdrževa
nja v obratu je bil v tričetrtletju 
izkoriščen nekaj nad 50 %. Neka
tera prvotno predvidena dela ne 
bodo izvajana, bodisi ker nas je 
čas prehitel, bodisi ker so bila 
dela predvidena v starih proiz
vodnih oddelkih (npr. sortacija). 
Pač pa bo veliko popravilo snov
nih jam »pobralo« mnogo več 
sredstev, kot smo v planu pred
videli. Tako da bo končno plani
rana vsota za investicijsko vzdr
ževanje do konca leta v glavnem 
izčrpana. Važno je, da se sred
stva ne samo npoirabljaja, temveč 
da se tudi koristno uporabijo. Za 
to mora skrbeti služba vzdrževa
nja. In vzdrževanje v našem ob
ratu je treba v bodoče bolj in
tenzivno izvajati.

V devetih mesecih (od januarja 
do septembra) je obrat zaposloval 
v povprečju 269 delavcev v red
nem delovnem razmerju in pet v 
začasnem delovnem razmerju. V 
tem času je zapustilo obrat 54 
delavcev in se zaposlilo 63 delav
cev. Opravljenih je bilo 437.561 
rednih ur, vsi izostanki tega raz
dobja znašajo 57.200 ur, kar pred
stavlja v odnosu na redne ure 
13,07 %>.

V proizvodnih oddelkih celulo
ze je vedno živo in razgibano, 
medtem ko opažamo v oddelku 
pinotana preveliko monotonost. V

tem oddelku se nihče od zaposle
nih dopolnilno ne izobražuje. Cilj 
tečajev in sploh dopolnilnega iz
obraževanja pa je večje znanje, 
višja proizvodnja in končno večji 
dohodki. Zato bi kazalo ta odde
lek kadrovsko pomladiti, kar bi 
tudi ugodno vplivalo na proiz- 
vodinjo ipiinotana. To še zlaistii, ker 
ie na jugoslovanskem tržišču ve
liko povpraševanje po tem pro
duktu. Ker pa trenutno niso iz
vedljive večje rekonstrukcije tega 
oddelka, moramo ob sedanjih na
pravah in z boljšo organizacijo 
dela (zmanjšanje zastojev!) dose
či maksimalno proizvodnjo.

Proizvodnja celuloze v preteklih 
mesecih je količinsko še zadovo
ljiva. V mesecu maju smo zvišali 
proizvodni plan, ki je bil do kon
ca septembra izvršen s 100,9 °/o. 
V mesecu oktobru smo še vedno 
obvladovali vrsto težav, ki so se 
pojavile v zvezi z začetkom obra
tovanja nove sortacije. Vredno pa 
je poudariti, da že storjenili na
pak ne ponavljamo. Trenutno se 
pripravlja vrsta ukrepov za od
pravo še nekaterih pomanjkljivo
sti, to je normalizacija obratova
nja sortacije, izboljšanje kvalitete 
celuloze, zmanjšanje količine upo
rabnih vlaken v odpadni snovi.

Obratni delavski svet se je v 
celoti strinjal z ukrepi za izbolj
šanje proizvodnje in poslovanja v 
obratu, ki jih je sprejel že cen
tralni delavski svet.

Nadalje je obratni delavski svet 
zaradi reorganizacije dela v pri
pravljalnici lesa, ki jo je nareko
vala predelava žamanja, in prj 
vzdrževanju (dežurni ključavni
čarji) potrdil predloge komisije za 
nagrajevanje o novih delovnih

mestih. V pripravljalnici kisline 
so se delovna mesta delila in 
uvedla norma. ODS je potrdil tu
di spremembo 26. čl. pravilnika 
o nagrajevanju in dopolnitev 72. 
člena tega pravilnika in določil 
tudi način za izplačilo nadome
stila za podražitev moke in kruha.

Ob zaključku seje je povedal 
nekaj misli tudi direktor podjet
ja. Predvsem je poudaril, da 
moramo vedno gledati podjetje 
kot celoto. Tudi dohodek je sa
mo eden. In delitev tega po obra
tih mora biti po vloženem delu. 
Prav takšna mora biti tudi deli
tev znotraj obratov. Poleg tega 
je treba podjetje organizacijsko 
utrditi in ustvariti tesnejše sode
lovanje med obratoma.

M. F.

Naš veliki praznik
Ze devetnajstič praznujemo naš veliki praznik, obletnico 

drugega zasedanja AVNOJ 29. novembra 1943. leta v Jajcu. 
Tedaj so jugoslovanski narodi v najhujšem vojnem metezu do
kazali borbeno enotnost, zasukali so kolo zgodovine po svojem, 
v nasprotno smer, kot so si to želeli fašistični okupatorji, 
domača in vsa svetovna reakcija.

S sklepi zasedanja AVNOJ se je uveljavila nova država, 
pomembna zaveznica vseh narodov, ki so se borili proti fašizmu, 
s svojim lastnim izvoljenim parlamentom in svojo ljudsko vlado 
s Titom na čelu. Sklepi AVNOJ niso bili formalni sklepi, tem
več le potrditev volje ljudstva, uzakonitev globokih revolucio
narnih sprememb, porojenih v borbi za svobodo in socialno 
enakopravnost, v kateri je ljudstvo že formiralo svojo oblast 
in armado, svoje vaške odbore in višje predstavniške organe, 
svoje odrede, brigade, divizije prekaljene v brezkompromisni 
borbi z okupatorjem in domačo reakcijo.

Zaman se je begunska vlada v Londonu oklepala formalnosti 
in prikazovala sebe kot edinega predstavnika jugoslovanskih 
narodov. S svojo izdajalsko politiko, s potvarjanjem dejstev 
o borbi proti okupatorju je skušala opravičiti svoj obstoj, toda 
ljudstvo je formiralo svojo novo oblast in je z izvolitvijo dr
žavotvornih organov iz vrst borcev za svobodo zadala odloču
joč udarec licemerstvu predvojnih boržuaznih politikantov.

Sklep AVNOJ o zavrnitvi monarhistične državne ureditve 
je izpodbil zadnji up, da bi si kvizlinška in pobegla boržuazija 
še kdaj lahko brezskrbno in brez odgovornosti prisvajala na
rodno bogastvo. Sklepi AVNOJ so tudi uzakonili že v borbi 
utrjeno enakopravnost jugoslovanskih narodov s sprejetjem na
čela federativne državne ureditve.

Vsako leto, ko praznujemo ta praznik, se vse bolj zavedamo 
velike zgodovinske pomembnosti sklepov AVNOJ, spominjamo 
se, kako trda je bila borba za novo Jugoslavijo, kako z malimi 
sredstvi smo po osvoboditvi obnavljali domovino.

Zgradili smo si stotine tovarn, cest, železnic, kulturnih do
mov, hiš, igrišč, izpopolnili in modernizirali stare tovarne. Ne
kajkrat smo povečali narodni dohodek, povečali standard de
lovnih ljudi, toda to niti ni najpomembnejše. Najvažnejše je, da 
smo ostali zvesti duhu sklepov AVNOJ, zgradili socialistične 
družbene odnose delovnih ljudi in kljub napadom z vseh strani, 
oplemenitili idejo socializma z uvedbo družbenega upravljanja 
v naših organih, zavodih, tovarnah. Zaradi tega uživa nova Ju
goslavija v svetu velik ugled in njeno pol posnemajo zlasli 
prebujajoči se narodi na osem svetu. Progresivni ljudje sveta 
vedo za naš prispevek k izgradnji socializma, k utrjevanju miru 
in enakopravnosti narodov, učijo se na naših izkušnjah in po 
naših vzorih gradijo sebi boljšo bodočnost.

Ob spominu na dogodke pred 19 leti je naša dolžnost, da 
še naprej ostanemo zvesti idejam socializma in da zlasti delov- 
ni ljudje v velikih tovarnah prispevajo največ kar je mogoče 
k ' utrjevanju materialne baze za še hitrejši družbeni razvoj, 
posebno sedaj ko smo na pragu sprejetja nove ustave, ki bo 
prav tako kot takrat sklepi AVNOJ, uzakonila dosežke naše 
družbe in nakazala smer bodočega razvoja k utrditvi ideje 
socializma.

Za praznik republike čestita:o vsem članom kolektiva organi 
delavskega upravljanja, vodstva družbenih organizacij, uprava 
podjetja in uredniški odbor Našega dela

Mladinci in m I a din s k e d e I o v n e brigade
Prostovoljne delovne akcije 

državljanov, predvsem pa mladi
ne, izvirajo še iz časa NOB, po-

nekaj minutah bo žagovec na obratni žagi zrezan v tenke deske, 
ki bodo služile za embalažo papirja

seben razmah pa so doživele te 
akcije v času obnove in povojni 
izgradnji.

Letos praznujemo 20-letnico 
mladinskih delovnih brigad. Zo
pet smo priča uspehu na zvezni 
akciji na avtomobilski Cesti 
bratstva in enotnosti; mladina je 
19 dni pred rokom zgradila od
sek od Paračina do Osipaonice.

Mladina je pričela organizirati 
delovne akcije že v času NOV. 
Na svobodnem ozemlju bosanske 
krajine je na predlog SKOJ for
mirala avgusta 1942. leta prvo 
Saničko mladinsko delovno bri
gado, v kater: je sodelovalo več 
kot 2000 mladincev in mladink. 
Po tromesečnem delu je v nepo
sredni bližini sovražnika obrala 
letino in tako preskrbela prebra
no borcem in prebivalstvu.

Objekti, ki jih je mladina 
zgradila, imajo nedvomno velik 
ekonomski in politični pomen, 
bodisi da so to proge Šamac— 
Sarajevo, Brčko—Banoviči, Do- 
boj—Banmluka ali Novi Beograd 
ali HC Vinodol, Mavrovo itd.

Mladina bo drugo leto izpolni
la nalogo, ki io je spreiela na 
VI. kongresu LMJ; zgraditi avto
cesto od Ljubljane do Djevdjeli- 
je.

(Nadaljevanje na 2. strani)
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Z druge redne konference ZK občine Ljubljana-Moste-Polje
V začetku novembra je bila druga redna občinska konferenca 

ZK občine Ljubljana-Moste-Polje. Poleg 109 delegatov iz vseh 
osnovnih organizacij se je konference udeležil član IK CK ZKS 
tov. Vlado Krivic. Konferenca je bila v šoli »Kette-Murn« v Mostah. 
Referat o delu in nalogah celotne organizacije ZK vključno z ob
činskim komitejem je za razdobje med konferencama podal sekre
tar občinskega komiteja tov. Boris Butina. Njegov referat in orga
nizacijsko poročilo so prejeli vsi delegati in osnovne organizacije 
teden pred konferenco. Tako so bili z vsebino predhodno seznanjeni 
vsi člani ZK. Referat kritično analizira nekatere idejne probleme 
članov ZK. Tovariš sekretar je navedel, da referat nima namena 
zmanjševati uspehov, ki so jih dosegle osnovne organizacije, temveč 
opozoriti na nekatere negativne politične pojave.

Embalažni mizar Srečko Rešek že dolga leta kvalitetno izdeluje 
lesene okvire za embaliranje papirja

Nakazani problemi so bili tudi 
v naši osnovni organizaciji. Sla
bili so enotnost organizacije pri 
pravilnem reševanju številnih 
problemov. V našem podjetju 
imamo že več let formirane eko
nomske enote, ki so bile sprva 
predvsem osnova nove organiza
cije podjetja z namenom, poglo
biti način zajemanja stroškov. 
Pojem ekonomska enota pa ima 
mnogo večji pomen. Ekonomska 
enota je poleg vseh pravic in 
dolžnosti postala družbena enota 
nepos rednih del a vce v- n p ra v I j a v- 
cev. Delavec, ki je hkrati tudi 
upravljavec, gospodari s sredstvi, 
ki so mu s strani družbe zaupana 
v upravljanje. Ce delavec le-teh 
nima, ne more sam niti ekonom
ska enota ekonomično gospoda
riti s svojo proizvodnjo. Ravno 
pri vsestranski decentralizaciji 
smo na eni strani v našem pod
jetju premalo napravili, na dru
gi strani pa je bil odnos posa
meznikov v mnogih danih pri
stojnostih v ekonomski enoti več

krat negativen. Z ureditvijo de
litve dohodka po ekonomskih 
enotah ter drugimi pristojnostmi 
bodo dani ekonomskim enotam 
^si pogoji za uspešno izvrševa
nje proizvodnih nalog in rešitev 
mnogih problemov, s katerimi se 
vsakodnevno borimo. Za do
končno rešitev tega problema pa 
je potrebno rešiti moderniza
cijo zastarelega obrata, organi
zirati ustrezno kadrovsko službo

in dvigniti splošno raven naših 
upravljavcev.

Razprava je nakazala mnogo 
pozitivnih uspehov posameznih 
organizacij ZK po ITI. plenumu 
ZKJ.

Delegat naše osnovne organi
zacije je orisal glavne probleme, 
ki so jih reševali člani ZK v 
podjetju in povedal, da so v 
tem letu vevški komunisti rešili 
več problemov in da se je stanje 
v našem kolektivu zboljšalo. Or
ganizacija ZK si bo vsestransko 
prizadevala za rešitev še ostalih 
problemov, zlasti za utrjevanje 
organizacije. Nadalje je povedal, 
da upa, da bo naš kolektiv v 
bodoče omenjen v posameznih 
poročilih organov in organizacij 
občine vsaj kot povprečni kolek
tiv v občini, kar v zadnjem času 
ni bil primer.

Po zaključku razprave so dele
gati izvolili 2?-članski občinski 
komite, kateremu želimo mnogo 
uspehov pri nadaljnjem delu.

lo.

Ogledali smo si cementarno Anhovo
IzoibraževalLni center podjetja 

je onganLaiiraJl sitrokovmo ekskur
zijo v itovarno cementa v Anho
vem.

Iz obrata Vevče so se ekskurzi
je udeležili vsi, ki so zaposleni 
v zidarski delavnici (16 članov), 
iiz obrata Medvode pa enako šte
vilo delavcev iz tamkajšnje zi
darske in mizarske delavnice.

Ob prvih volitvah v skupščino skupnosti socialnega zavarovanja
Obratni delavski svet v Vevčah je na svoji šesti redni seji dne 

9. oktobra 1962 izvolil v skupščino komunalne skupnosti socialnega 
zavarovanja delavcev v občini Ljubljana-Moste-Polje dva člana. Po 
volilnem ključu je namreč toliko članov odpadlo na naš vevški 
obrat skupno z Inštitutom papirne industrije FLRJ, ki ima tudi svoj 
sedež v Vevčah. V skupščino sta bila izvoljena tovariša Nace Zajc 
in Franc Žabjek, referent za socialno zavarovanja. Ta dogodek 
objavljamo v našem listu zaradi razširjenih oblik upravljanja kot 
tudi drugih sprememb v organizaciji socialnega zavarovanja.

Samouprava se pojavlja v na
šem družbenem in političnem 
življenju v najrazličnejših obli
kah ter je tako postala temelj 
naše najožje, kot tudi širše po
litične skupnosti, kakor beremo 
v predosnutkih ustavnih listin. 
In kot na maj.razldčnejišdh pod
ročjih, ima tudi družbeno uprav
ljanje v organizaaiji socialnega 
zavarovanja pomembno vlogo. 
Ker pa je bilo doslej preveč od
maknjeno od zavarovancev, mu 
je bilo treba dati nove, še bolj 
demokratične oblike, v katerih 
bodo zavarovanci neposredno so
odločali kot upravljavci. To samo
upravo socialnega zavarovanja 
uresničujejo zavarovanci v okvi
ru skupnosti, ki jo tvorijo v ob
činah komunalna skupnost, ko
munalne skupnosti v republiki 
republiško skupnost, republiške 
skupnosti, v federaciji pa jugo
slovansko skupnost.

Zavarovanci uresničujejo samo
upravo po skupščinah, v katere 
volijo svoje zastopnike. Komu
nalna skupnost občine Ljubljana- 
Moste-Polje vključuje tudi ob- 
močie občine Litija. Skladno s 
predpisi je namreč mogoče usta
noviti skupnost za območje ene 
ali več občin, če so pogoji za 
samostojno izvajanje zdravstve
nega zavarovanja.

Naloge skupnosti socialnega za
varovanja so zelo pomembne. Že 
komunalna skupnost, kjer se iz
vaja samouprava zdravstvenega 
zavarovanja, more zagotavljati 
sredstva za zdravstveno zavaro
vanje oseb v delovnem razmerju 
in drugih oseb, ki so po predpi
sih zavarovane, ter mora imeti 
tudi skrb za rehabilitacijo inva
lidov in za zaposlovanje delovnih 
invalidov. Skratka, skrbeti in od
ločati mora o celotnem delova
nju zdravstvenega zavarovanja 
na območju, ki ga taka skupnost 
zajema.

Glavno vprašanje so torej sred
stva, ki jih mora taka skupnost 
zagotoviti za nemoteno delova
nje zdravstvenega zavarovanja 
(stopnja prispevka, dopolnilni

prispevek, kritje primanjkljajev 
itd.), na drugi strani pa skrbeti, 
da se ta sredstva smotrno upo
rabljajo.

O vseh teli vprašanjih, kot se
veda o mnogih drugih, odloča 
skupščina skupnosti. O kritičnem 
stanju teli sredstev pa je ne
davno razpravljala tudi Ljudska 
skupščina LRS.

Glede na take naloge imajo 
novo izvoljeni člani Skupščin 
skupnosti socialnega zavarovanja 
velike odgovornosti. V imenu svo
jih kolektivov (delavskih svetov, 
ki so jih izvolili) in drugih zava
rovancev odločajo o tistih zade

vah, ki se tičejo vsakega posa
meznega zavarovanca kot nosilca 
pravic socialnega zavarovanja, 
nadalje pa tudi delovnih kolek
tivov, ki morajo izpolnjevati 
svoje materialne obveznosti do 
socialnega zavarovanja. Zato mo
rajo skrbeti, da zavarovanci iz 
dejanskih potreb upravljajo sto
ritve zdravstvenega zavarovanja, 
da se skladi smotrno trošijo in 
obveznosti pravilno razdelujejo.

Člani naj bi svoje delovne ko
lektive seznanjali o vseh pere
čih problemih, s katerimi se bori 
skupnost, posebej pa naj bi jih 
pravočasno obveščali o raznih 
prekoračenjih, zaradi katerih se 
večajo prispevki delovnim orga
nizacijam oziroma gredo na ra
čun neto osebnih dohodkov vsa
kega posameznega zavarovanca.

Razširjeno samoupravljanje in 
organizacijske spremembe, ki so 
še bolj približale socialno zava
rovanje delovnemu človeku, bo

do lahko uspešno odklanjale vsa 
notranja nasprotja, če bodo čla
ni skupščin aktivno, zavestno in 
odgovorno opravljali funkcijo, ki 
jim je zaupana.

Jože Polanec

Mladinci in mladinske delovne brigade
bavno življenje, ki se odvija ob(Nadaljevanje s 1. strani)

Neposredna in najvažnejša na
loga mladinskih delovnih, akcij 
bo tudi v prihodnje razvijati in 
negovati načela demokracije, 
oblikovati samostojnost in oseb
nost mladega človeka, pravilni 
odnos do kolektiva in družbe, ter 
ga usposabljati za aktivnega pro
izvajalca in upravljavca. Mla
dinske delovne akcije postajajo 
vedno bolj pomembna oblika de
la mladine, zlasti še, če upošte
vamo, da letno sodeluje na de
lovnih akcijah v kakršnikoli ob
liki skoraj tretjina članstva. Šte
vilne oblike notranjih aktivnosti 
brigade (idejno-vzgojna, športna, 
kulturno-prosvetna, tehnična itd.) 
pomenijo neizčrpno bogastvo ob
lik za zadovoljevanje vse večjih 
zahtev mladine po izpopolnjeva
nju, vzgoji in izobraževanju. 
Težnja ni samo v tem, da je bri
gada formirana, temveč naj po
meni nadaljevanje programskega 
in sistematičnega dela članstva, 
organsko povezanega s težnjami 
posameznih aktivov in organi
zacij.

Mladinske delovne brigade or
ganizirajo razne tehnične tečaje, 
izlete, predavanja in športna 
tekmovanja. Razna kulturno 
umetniška društva, zabavno glas
bene skupine, pa tudi sami bri
gadirji, skrbijo za kulturno za-

tabornem ognju.
Sodelovanje mladih pri reše

vanju vseh problemov notranje
ga brigadnega življenja in same
ga sistema organiziranja dela, 
nam daje na eni strani široko 
možnost razširjanja samoinicia
tivnosti, na drugi strani pa uspo
sabljanje mladih za nadaljnjo 
aktivnost v mladinskih organiza- 
cijah.

Tovarniški komite mladine je 
spoznal, da je potrebna udeležba 
naših mladincev na delovnih 
akcijah. Na zvezno delovno akci
jo smo poslali dva mladinca, na 
lokalno delovno akcijo pa prav 
tako dva mladinca. Propaganda 
med drugimi člani kolektiva naj 
bo čim bolj vsestranska, zanje 
pa se morajo zavzemati v večji 
meri mladinski aktivi sami. Mla
di, ki so že sodelovali na delov
nih akcijah, nam, morajo pri tem 
pomagati, saj od njih mladina 
največ izve o delovnih akcijah.

V enem izmed govorov o po
menu mladinskih delovnih bri
gad je tov. Tito dejal: »Mirno 
lahko rečem, da je vloga naše 
mladine v obnovi naše domovine 
in v prvih letih izgradnje bazič
ne industrije imela odločilen po
men v premagovanju ekonom
skih težav tega obdobja.«

j. Marolt

Dela pri novi belilnici 
hitro napredujejo

Gradbena dela pri novi be
lilnici so v zaključni fazi. Le 
še nekaj predelnih sten za pi
sarne, laboratorij in delavni
co ter higienske prostore je 
potrebno dokončati. Steklar
ji so že na delu, tudi elek- 
troinstalacije so že v teku. 
Pričelo se je z oblaganjem 
kadi, pa tudi montaža strojev 
se je že pričela. Strokovnjak 
iz Švedske priganja in se de
la vsak dan od jutra do veče
ra, tudi ob nedeljah. Predvi
devajo, da bodo v enem me
secu postavljeni vsi stroji, na
to pa prične montaža cevovo
dov. Dela je ogromno, le de
lovne sile primanjkuje, pred
vsem kvalificiranih ključav
ničarjev.

Za pomoč pri montaži tež
kih delov bo služilo dvigalo, 
ki je bilo pravkar nabavlje
no pri Litostroju v Ljubljani. 
S tem bo prihranjenega veli
ko truda in skrajšano namud- 
no delo. V kolikor ne bo pre
hud mraz oviral del, upamo, 
da bo belilnica stekla pomla
di prihodnjega leta. Pri.

Večina delavcev še ni videla 
proizvodnje osnovne surovine, s 
katero imajo dnevno opravka —- 
ceanenita.

V Anhovem »o v leitošnjem le
tu dogradili moderno peč, (ki je 
urejena po načelu zadnjega kri
ka avtomatizacije tako, da je pri 
itej peči zaposleno minimalno 
štavijo delavcev, kar pa jih je, 
skoraj samo z očmi sledijo pro
cesu, kii se razvaja v tej ogromni 
peči po postopku apnenec-ce- 
menit. Sam 'tehnološki proces pr.i- 
dobivamja cementa mam je na
tančno razložil in pokazal vodič 
— tehnik, ki je imel v celotni na
ši ekipi res hvaležnega poslušal
ca.

V tovarni Anhovo pa izdeluje
jo tudi razne oememitmo azbestne 
izdelke: salonitne plošče vseh 
formatov, cevi različnih preme
rov, razne posode In rezervoarje. 
Proizvodni postopek je nekoliko 
podoben« izdelovanju papirja.
Posebna priprava snovi je po

dobna pripravi snovi za papir. 
V tem oddelku je vse delo me
hanizirano, večina delavcev pri
tiska samo na gumbe raznih ko
mandnih plošč in vzvodov. V 
sonci vseh teh tehničnih dosež
kov pa imajo oddelek, podoben 
naši papirni dvorani. V itej 
ogromni hali so zaposlene skoraj 
izključno ženske, ki izdelujejo 
vse Izdelke ročno tj. brez po
moči .stroja. Največ oblikujejo 
razne krivine za cevi, posode za 
cvetlice itd.

Moderna tovarna pa se bori z 
velikim ,sovražnikom — prahom, 
ki močno kvari izgled tovarne im 
je velik sovražnik zdravja iu 
raizpotcženosti ljudi, zaposlenih 
v tovarni.

Teh nekaj vrstic naj bo dokaz, 
da je ekskurzija v anhovsko to
varno bila i]»otrebna s stališča 
izobraževanja kadrov in je tudi 
v celoti ta namen dosegla. Sred
stva, ki jih naš kolektiv vlaga v 
ta namen se mi zdijo dobro nalo
žen kapital, saj se preko večanja 
obzorja In znanja delavca steka
jo korislti nazaj v obliki večjega 
efekta in kvalitetne proizvodnje.

Jože Bezlaj
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O PLANIRANJU, EVIDENCI IN KONTROL
Takoj po končani dinuigi sve

tovni vojni smo pristopili k ob
novi domovine, da smo laliko _v 
letu 1947 pričeli s t. im. admini- 
strativnim planiranjem. To pla
niranje je trajalo vse ido izvr
šitve prve petletke. Od leta 1952 
naprej pa se vedno ibolj izpo
polnjuje gospodarsko planiranje. 
Z gospodarskim planiranjem 
predvidevamo bodoče igospodar- 
sfce dogodke in usmerjamo go
spodarsko aktivnost celotne 
družbe. Zakaj plani ramp? Plani
ramo zato, da se naše gospodar
stvo razvija po določeni poti in 
da si zagotovimo normalen po
tek proizvodnje v posameznih 
panogalh gospodarstva.

V podjetju imamo perspektiv
ni, osnovni in operativni plan. 
Za daljše razdobje ima družba, 
posamezne teritorialne enote in 
podjetja perspektivne plane svo
jega razvoja. Na podlagi tega 
plana gradimo nove kapacitete 
in moderniziramo stare strojne 
naprave ter končno s demii plani 
predvidevamo proizvodnjo, ki bo 
na koncai perspektivnega plana.

Glede na to, da bo delavski 
svet že prihodnji mesec razprav
ljal oi proizvodnem im finančnem 
planu za prihodnje leto, je prav, 
da ise seznanimo s tem planom. 
Celotni osnovni plan vsebuje na
slednje podatke:

a.) analizo tržišča in plan pro
daje,

b) plan kapacitet strojnih na
prav,

c) proizvodni plan po obratih 
in asortimentu,

č) plan nabave surovin za pla
nirano količino izdelkov,

d) plan energije, 
c) plan števila zaposlenih de

lavcev, ki ,so potrebni .za reali
zacijo plana in 

f) finančni plan.
Y gornji vsebini osnovnega 

plana vidimo vrstni red sestav
ljanja tega plana. Najprej mora
mo analizirati tržišče, da ugoto
vimo potrebe po posameznih 
artiklih, prodajne cene in renta
bilnost izdelkov, vse z namenom, 
da proizvedene količine v celoti 
in rentabilno prodamo. Nato ugo
tovimo lastne kapacitete strojne
ga parka tj. količino proizvod
nje, ki jo lahko proizvedemo v 
enem letu. Po izvršitvi teh dveh 
operacij sestavimo letni proiz
vodni plan po asortimenitu. Dru
gi del sestavljanja omenjenega 
plana pa je potrošnja surovin, 
energije in fonda časa (števila 
zaposlenih) za planirano količino 
proizvodnje. Končna vsebina pla
na je finančni del, s katerim 
predvidevamo uspeh, izkazan v 
dinarjih. Pred pričetkom plani
ranja po obratih in asortimentu 
moramo izvršiti kontrolo norma
tivov porabe .surovin, energije in 
fonda časa. V kolikor ugotovimo 
spremembo v tehnološkem pro
cesu ali spremembo v strukturi 
proizvodnje, ki bo nastopila s 
planiramo proizvodnjo, moramo 
obvezno uskladiti normative po
rabe surovin, energije in čas iz
delave. Navedeni normativi so 
osnova za dobre ati slabe kalku
lacije oziroma višina lastne cene 
izdelka in s tem tudi rentabil
nost proizvodnje.

GIBANJE PROIZVODNJE 
(September 1962)

Pilam Doseženo
Celuloza . ................................... 100 101
Beljena celuloza .... 100 103
Lesovina ............................... 100 98
Papir......................................... 100 95
Pinotau........................................100 109

Gibanje proizvodnje po fizičnem obsegu v septembru t. 1. 
je bilo pozitivno tako pri proizvodnji celuloze kot pri proiz
vodnji papirja. Obrat v Medvodah je presegel med letom po
višani plan proizvodnje celuloze za 1 %. Po dosedanji dina
miki proizvodnje lahko sklepamo, da bo ta obrat v celoti iz
polnil svoj letni proizvodni plan. Proizvodnja beljene celuloze 
je bila v mesecu septembru v skladu s predvidevano v opera
tivnem planu. Manjši padec proizvodnje je bil v tem mesecu 
pri lesovini. Ta obrat je začel proizvajati boljšo kvaliteto, za
radi česar je zmanjšal proizvodnjo po količini. Zvišanje kva
litete lesovine, ki je poleg celuloze osnovna surovina za ne
katere artikle papirjev, je bila nujna tudi v tem obratu, če 
hočemo zboljšati kvaliteto končnih izdelkov za domače in tuje 
tržišče. Vsa prizadevanja za zboljšanje kvalitete izdelkov pa 
imajo za posledico zmanjševanje proizvodnje.

V mesecu septembru t. 1. je bila proizvodnja papirja pre
cej večja kot smo pričakovali in je vplivala na kumulativno 
proizvodnjo januar—september 1962. Zaradi proizvodnje bolj 
kvalitetnih papirjev se je zmanjšala količina proizvodnje. 
Prav zaradi tega razloga je obrat Vevče večkrat razpravljal 
kako nadomestiti izpadlo proizvodnjo zaradi kvalitete. Raz
prave so kazale, da se neto proizvodnjo lahko poveča s po
večanjem obratnih dni, z zmanjševanjem izmeta in z zmanj
ševanjem zastojev papirnih strojev./ Zaradi naštetih razlogov 
in zaradi ureditve nagrajevanja je pričela proizvodnja papir
ja neprekinjeno obratovati in se že odraža v povečani proizvod
nji v mesecu septembru t. 1. Problem izmeta in zastoja pa
pirnih strojev so začeli reševati v strokovnih službah. Tre
nutno je v pripravi osnutek, ki bo dan v razpravo organom 
delavskega samoupravljanja v odločanje. Za zmanjšanje iz
meta in zastojev strojev je potrebno, da delavce iz proizvod
nje in vzdrževanje oddelkov primerno nagradimo.

GIBANJE PROIZVODNJE 
(Oktober 1962)

Pilan Dosežemo
Celuloza........................................ 100 101
Beljena celuloza .... 100 104
Lesovina ............................... 100 96
Papir......................................... 100 96
Pinotan ........................................ 100 107

V mesecu oktobru t. 1. se je gibala proizvodnja v skladu 
z operativnim planom. Odstopanja so bila pri proizvodnji le
sovine, kjer izkazujemo nadaljnji padec proizvodnje zaradi 
zboljšanja kvalitete lesovine. Povečanje proizvodnje beljene 
celuloze je sledilo po polnem izkoriščanju kapacitet v belil- 
nici. Proizvodnja papirja je bila v tem mesecu po količini 
doseženo z neprekinjenim obratovanjem papirnih strojev. 
Obrat v Vevčah je v mesecu oktobru nadoknadil izpadlo pro
izvodnjo zaradi zboljšanja kvalitete papirja v tem mesecu.

Zelo (pomembni ,so za podjetje 
operativni pilaui, ki se sestavlja
jo za krajše obdobje: dan, teden, 
mesec, izmeno itd. Operativne 
plane sestavljamo na podlagi 
letnega plana in na podlagi po
treb, ki so trenutno na 'tržšiču. 
Naša industrija je prav v tem 
letu prešla iz povpraševanja v 
ponudbo, zato se bomo vedno 
bolj posluževali operativnih pla
nov. Zaradi teh sprememb na tr
gu je nujno, da kupcu dobavimo 
kvaliteten izdelek s promptno 
dobavo. Slednje pa ne imoremo 
predvideti v letnem, temveč le v 
operativnem planu.

Opisano planiranje pa ni po
polno, če stalno ne spremljamo 
izvršitve plana in analiziramo 
pozitivne ali negativne pojave, 
ki so vplivali na izvršitev. Izvr
ševanje proizvodnega in finanč
nega plana spremil jamo z opera
tivno evidenco, iki ugotavlja do
sežene uspehe hitro in za krajše 
obdobje. Nadalje spremljamo iz
vršitev navedenih planov z (ana
litično evidenco, ki ugotavlja 
uspehe ali neuspehe za daljše 
obdobje s točnimi podatki in de
tajlno analizo. Iz tega laihlko za
ključimo, da evidenca poleg dru
gih funkcij nastopa pri planu 
kot kontrol a izvrševanja spreje
te naloge. Na podlagi operativne 
in analitične evidence sestavil ja
mo analize za razne organe iz
ven podjetja, organe delavskega 
samoupravljanja in posamezne 
strokovne službe v podjetju. 
Poročila, Iki se dajejo posamez
nim elanom samoupravljanja 
morajo biti razumljiva, jasna in 
z najvažnejšimi rezultati ter 
predlogi za zboljšanje gospodar
jenja. Navedena poročila nimajo 
zaželene koristi, če so sestavlje
na iz mnogoterih številk in ob
širnega opisovanja, ker vemo. da 
laikih poročil v celoti prebere le 
manjše število članov delavskega 
sveta ali upravnega odbora. 
Glavni namen teh poročil je v 
tem, da člani, Iki, bodo odločali o 
smernicah boljšega gospodarje
nja v podjetju, vidijo v poročilu 
razloge in rešitve za boljše po
slovanje podjetja.

Ivan Mrhar

SPREMEMBE V UREDNI
ŠKEM ODBORU TOVARNI
ŠKEGA GLASILA »NAŠE 

»DELO«

Na seji CDS, dne 13. no
vembra 1962 je bil sprejet 
sklep o spremembi uredniške
ga odbora našega časopisa. V 
novem odboru so: Riko Po
ženel, Majda Fras, Stane 
Robida, Franc Brinšek 
in Anton Novak (odgovor- 
urednik).

Upajmo, da bo uredniški 
odbor zaupanje centralnega 
delavskega sveta opravičil z 
marljivim delom za napredek 
in še večjo pestrost našega 
glasila.

Transportni stroji »viličarji« veliko pripomorejo k lažjemu in tudi 
hitrejšemu nakladanju gotovih izdelkov. Na sliki: Papir za izvoz 
nakladajo na kamione v skladišču, od koder ga bodo prepeljali v 

pristanišče, od tu naprej pa z ladjo čez morje

Izobraževanje kot osnova za uveljavljanje 
na delovnem mestu ter napredovanje
IZOBRAŽEVANJE V MEDVOŠKEM OBRATU

V obratu Medvode je bil 18. 
oktobra odprt oddelek za odrasle 
Šolskega centru tilslku in papirja 
(IPŠ). Na razpis iza ta oddelek 
se je javilo 43 kandidatov (od 285 
z a post enih). Komisija za kadrov
ska vprašanja obrata je odklo
nila 12 kandidatov, ki še nii.so 
imeli vsaj dveletne prakse v pro- 
izvodnjt celuloze. Odklonjenim 
kandidatom je priporočeno, maj 
najprej dokončajo osnovno šolo, 
nato pa jim bo omogočeno izo- 
b raže vanje v poklicu.

Ker od 31 sprejetih kandidatov 
30 ni imelo popolne osnovnošol
ske izobrazbe smo najprej orga
nizirali kot uvodni del dopolnil
no osnovno izobraževanje. Po 
uspešno končanem uvodnem delim, 
ki ho trajal do srede januarja, 
bodo kandidati prejeli spriče
vala, da so ikonča,11 popolno 
osnovno šolo. Nato pa bodo na
daljevali šolanje na oddelku za 
dopolnilno izobraževanje osnov
nih poklicev papirne stroke (od
delek za odraste 'industrijske pa
pirniške šole).

Od kandidatov, ki so bili spre
jeti v šolanje, jih 9 dela na VK 
delovnih mestih (od teh 3 izmen-

Preden bo mlinar papirne snovi začel z mletjem, se mora prepričati, 
če snov lepo kroži v koritu holandskega mlina. Po mletju jo bo 

spustil v mešalne kadi in od tu naprej na papirni stroj

siki delovodje, 3 vodje lizžemal- 
nega stroja. 2 Izmenska vodja 
čistilnice lesa, i kuhar), 16 na 
KV delovnih mestih im 6 na PK 
delovnih mestih.

Pouk na oddelku je v popol
danskem času lin sicer 4-krat te
densko po štiri ure. Ker so kan
didati zapoisilend na ključnih 
delovnih mestih, je bila edina 
možnost, da smo oddelek organi
zirali v obratu. Kljub temu pred
stavlja to šolanje precejšen na
por, saj obiskujejo predavanja 
poleg svojega rednega (dela. Po
leg tega vsi kandidati, razen 
treh, delajo v izmenah ter zamu
dijo vsak tretji teden predava
nja, kar morajo nadoknadita. Za
vedajo pa se, da se jim letos nu
di poseima priložnost, da si bo
do pridobili ustrezno šolsko 
izobrazbo za svoj poklic in iso za
to zadovoljni, da se je oddelek 
organiziral v obratu.

Ob tej priložnosti bi še ome
nili, da je letos v našem obra
tu na rednem šolanju 7 štipen
distov (2 n<a univerzi, 2 na STS 
in 3 na IPŠ), izredno pa.se jih 
šola 19 zaposlenih (3 na fakulte
ti, 12 srednja tehnična šola, 2 
srednja ekonomska šola in 2 ad
ministrativna šola).

Prihodnji teden nameravamo 
začeti s 'Strokovnim tečajem za 
belilnico, ki se ga bodo udeležili 
kandidati za delovna mesita v no-; 
v,i belilnici ter drugi delavci, ki 
so na takih delovnih mestih v 
proizvodnji celuloze, da jim bo 
znanje, pridobljeno na tečaju, v 
praksi koristilo.

Naš kratek (zapis bi zaključili 
z geslom: izobraževanje je in 
mora biti osnova za uveljavlja
nje na delovnem mestu ter za 
napredovanja. Znanje, pridoblje
no v katerikoli Obliki izobraže
vanja, pomeni večjo sposobnost, 
večjo produktivnost ter večji do
hodek ter končno večjo udeležbo 
pni delitvi osebnih dohodkov. Da 
se tega v polni meri zavedamo, 
nam dokazuje dejstvo, da se vsak 
šesiti delavec, zaposlen v obratu, 
strokovno izobražuje polog svoje 
zaposlitve na raznih strok ovni h 
šolah. j;
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Pred cepitvijo celotnega kolektiva proti gripi KADROVSKA SLUŽBA POROČA
L. 1933 je ibil prvikrat izolirali 

virus gripe. Ločimo več vrst vi
rusov: A, B, C (izoliran 1949) An 
podvrste virusa A: Ai, Aa (ta 
predstavlja azijski soj označen 
'tudi kot A — Azija 57). Virus se 
eksperimentalno lahko prenese s 
človeka na živali: lisice, veveri
ce, bele miške, prašiča, opice 
hrčke. Množi se samo v živem 
tkivu ;in se najrajši naseli v sluz
nici dihali. Možnost okužbe z gri
po je pri ljudeh zelo velika. Ne 
prizanese možu, ženi, starčku ali 
otroku. Včasih obolevajo pred
vsem otroci in starčki (1. 1918). 
Prirojena odpornost proti tej bo
lezni je redkost. Ne loči ljudi z 
ozirom na raso ali socialno sta
nje. Obolenje poteka v obliki va
lov preko držav in kontinentov. 
Časovni presledki med posamez
nimi valovi znašajo od 5 do 40 
let. Beseda gripa izhaja iz fran
coske besede gripper — ujeti — 
označuje nagel začetek. V prejš
njih epidemijah SO' imenovali gri
po tudi mfluemzo — iz italijan
ščine influenza di freddo — ozna
čuje vpliv mraza na pojav bo
lezni.

Rezervoar predstavlja bolnik, 
morda tudi zdrav klioonosec. Iz
vor bolezni je sluz iz nosu in 
ust okužene osebe, posebno v 
prvih dneh bolezni. Bolezen se 
prenaša predvsem s kapljicami. 
Kapljice se tvorijo pri močnej
šem dihanju, kihanju, kašljanju, 
kričanju in letijo okoli bolnika. 
S kapljicami pa se prenašajo 
tudi bolezenske klice, ki lahko 
okužijo vse osebe v prostoru. 
Tako se širi predvsem gripa, da- 
vica, ošpice, škrlatinka, tuberku
loza. Kadar torej kihamo, kašlja
mo, ne damo robca pred usta in 
nos samo zaradi olike, temveč 
tudi da preprečimo okužbo. Za
mislimo si sedaj kako nevarno 
je to^ v živilski strdki, menzah, 
trgovinah, kuhinjah, kjer nima
mo zaščitenih živil, v kinu itd. 
Prenos z okuženimi predmeti 
pride v poštev npr. skupna upo
raba žepnih robčkov, pribora za 
jed in kozarcev za pitje.

Vdorno mesto predstavlja sluz
nica dihal. Čas od okužbe do na
stanka bolezni zmaš‘a 'običajno 
okoli 3 dni. Človek je okužen 
okoli teden dni od pričetka obo
lenja.

Bolezenska slika:
Pričetek je nagel, bolnik je 

zelo utrujen, »kot, da bi ga kdo 
pretepel«. Poleg bolečin v miši
cah, sklepih imajo bolniki te
žave tudi pri požiranju, draži 
jih kašelj, kihajo, bolečina v 
tilniku, hud glavobol, predvsem 
v čelu, moti jih svetloba. Včasih 
opazimo krvavitev 'iz ncisu ali 
krvavkast izpljunek. Visoko vro
čino', celo 40° C spremil j a še hi
trejše utripanje žil kot odgovar
ja^ tej temperaturi, ali kar je 
češče še bolj počasen utrip. 
Krvni pritisk je znižan. Množina 
urjiiia je lahko zmanjšana. Dri
ske so redke v blagih primerih. 
Po koži bolnika lahko najdemo 
izpuščaj podoben izpuščaju škr- 
la.tinke, ošpic ali pa je koža po
suta z 'drobcenimi prozornimi 
mehurčki, opaža se tudi močno 
izpadanje las, nohti postanejo 
bolj krhki. Včasih prevladujejo 
znaki s strani živčnega sistema, 
ali trebušna oblika. Vročina po
časi pade v dobrem tednu, če 
ni komplikacij — pod 37° C. 
Shujšan in izčrpan bolnik porabi 
več tednov, da se popravi. Gripa 
je nevarna srčnim bolnikom, 
pljučnim bolnikom, sladkorno 
bolnim, majhnim otrokom (velika 
umrljivost), nosečnicam (rojstvo 
večjega števila mrtvorojenčkov), 
alkoholikom.

Priznani so primeri zelo hudih 
oblik (1918). Človek izgubi živ
ljenje v nekaj urah. Spremembe 
so bile tako nagle in hude, da 
so človeka komaj spoznali. Ena 
izmed najtežjih komplikacij gri
pe je pljučnica. Ta je najčešči 
vzrok smrti pri gripi. Smrtnost 
zaradi pljučnice kot komplika
cije znaša 20—50 Vo in še več. 
Poleg pljučnice najdemo kot 
komiplikacijo še pljučni abces, 
pleuritis, vnetje srednjega ušesa, 
prizadetost krvnega obtoka, gri
pa čestokrat aktivira že umirjena 
tuberkulozna žarišča pljuč.

Bolezen, ki je podobna gripa, 
omenja že v starih časih Hipo

krat. Smatrajo, da je prva epide
mija gripe nastala že 1. 1387, dru
ga v začetku 16. stoletja. Izvor 
bolezni je bil daljni vzhod. V 19. 
stoletju je bilo več pandemij, 
prizadeta je bila tudi Amerika. 
L. 1918 je bilao gromu a pande
mija imenovana »španska« (po 
državi, kjer se je prvič poja
vila).

Vsem je še dobro znana azij
ska gripa..! Med aprilom in no

vembrom 1957 so bila vsa mesta 
na svetu, morda redka izjema, 
okužena z gripo>. Novembra je 
začela epidemija na Japonskem. 
Epidemija je prizadela tudi našo 
državo, republiko in naše pod
jetje. Obolevale so predvsem 
žene v papirni dvorani, pa tudi 
možem ni prizanesla. Dosti bol
nikov je gripo prebolelo »stoje«. 
V mesecu marcu in aprilu smo 
zabeležili v podjetju manjši val 
gripe. Skupno je bilo v letošnjem 
letu v obratni ambulanti Vevče 
195 primerov gripe.

Preprečevanje bolezni
Bolnik si mora ob času kašlja

nja. kihanja pokriti nos in usta

ŠPORT
HOKEJ NA LEDU!

V vrstah hokejskega kluba, ki 
deluje kot sekcija športnega 
društva »Slavija«, so vključeni 
tudi nekateri člani našega ko
lektiva, zlasti pa njihovi otroci. _

S treningi so pričeli že sredi 
oktobra na 'umetnem drsališču v 
Tivoliju,, Vodstvo sekcije se tru
di, da bo v nekaj letih iz mladih 
hokejistov napravilo homogeno 
moštvo ob dejstvu, da so starejši 
člani bivšega »Papiirničarja« mo
rati odnehati zaradi svojih let, 
ki pri tem napornem športu ovi
rajo borbenost in napredek.

Žal pa je pri vzgoji mladih ve
lika ovira, da je drsališče pro
sto le v poznih večernih urah, 
tako da se treningov me morejo 
udeležiti tudi dijaki, ki bi sicer 
bili voljni sodelovati, priložnost
no drsanje pa je za sistematično 
dalo pri napredku hokejske vrste 
premalo.

PRI KEGLJANJU — 
ZAČETEK DOBER!

Edina sekcija, ki je do sedaj 
pokazala veliko aktivnost pri 
sindikalnem športnem tekmova
nju, je svojo živahnost še pove
čala. Gre za kegljaško sekcijo, 
ki je pristopila k športnemu 
društvu »Slavija«. Člani redno 
trenirajo. Treninge kljub od
daljenosti kegljišča obiskuje 
dvakrat tedensko 15 kegljačev, 
sicer pa tekmujejo v ustrezni 
skupini za prvenstvo Ljubljane, 
kjer sodeluje še 9 klubov. Od 
teh se bosta dva plasirala v višji 
razred.

Od lanskega leta, so se že po
vzpeli za en razred naprej in 
pričakujemo, da bodo tudi letos 
šli za en klin na lestvici višje.

Dosedanji rezultati:

Slavija : Šumi 333:316
Enotnost : Slavija 368:378
Mlad. knjiga : Slavija 349:345
SAP : Slavija 335:336

Dne 26. t. un. so se udeležili 
kegljaškega turnirja, ki ga je v 
počastitev državnega praznika 
priredil klub Javnih skladišč.

z robcem. (Zdravi naj ne pridejo 
v bližino bolnikov, bi kašljajo. 
Tuj robček ni dovoljeno 'uporab
ljati, prav tako je potrebno 
oprati pribor za jed in pijačo.

S pravilno prehrano: vitamin
sko, beljakovinasto in kalorično. 
Znamo je, da podhranjeni, v voj
nah s estra dani bolniki, težje pre
našajo obolenje. Kajenje in .pit
je žganih pijač ni priporočljivo 
(Žganje torej mi antigripin). Naj

novejša oblika preprečevanja je 
cepljenje proti gripi. Naše pod
jetje bo verjetno prvo, ki bo iz
vedlo to akcijo na območju ObLO. 
V teku so priprave za cepljenje 
proti .gripi celotnega kolektiva. 
Cepivo bo pripravil Imunobio- 
lošfci zavod v Zagrebu (viruse 
gojijo na oplojenih kokošjih jaj
cih in jih nato oslabijo s forma
linom). Cepivo bo poslano v vi
rusni laboratorij v Ljubljani od 
tam pa bomo v treh dozah izved
li cepljenje brez vboda z iglo. 
Cepljenje ni boleče niti nevarno 
in ne zahteva bolniškega staleža. 
Vrednost cepljenja znaša do 80 % 
za dobo do 6 mesecev od dneva 
cepljenja.

Dr. Moškon Boris

IZ OBRATA VEVČE
Prišli v mesecu oktobru 1962: 
Čarman Janez, nanosdlec 
Štrubelj Draga, ročna dodelava 
Vengust Albin, direktor podjetja 
Boc Frančiška, ročna dodelava 
Ziibert Ivan, snemalec lesovine 
Kokelj Oskar, nanosil ec 
Pučko Franc, pospravljalec izmeta 
Džatferovič Atif, p'OmO'čnik kurjača 
Kuruzoviič M usta! a, nanosilec 
Drakšič Martin, pomoondlk kurjača 
Agičilč Alija, pomočnik kurjača 
Zadravec Ana., ročna dodelava 
Jemc Frančiška, ročna dodelava 
Jančar Jože, pomožni delavec 
Dolinar Kristina, ročna dodelava 
Knez Jože, nanosilec 
Vintar Vilibald, nanosdlec 
Pleše Franc, pomožni delavec 
Štih er Janez, strugar 
Kivač Joža., pomožni finančni knji

govodja
Zupančič Vinko, paznik pri PS

Odšli v oktobru 1962:
Banfič Anton, nanosilec
Ilič Miodrag, nanosilec
Mole Ivan, razkladal ec surovin
Vidmar Janez, paznik
Končar Alojz, paznik
Kokelj Oskar, nanosilec
Nuhanovič Ibrahim,, nanosilec
Šubelj Vladimir, (ključavničar
Golubič Slavko, nanosilec
Devičnik: Anton, gladilec
Ulčar Franc, paznik
Milič Mladen, ključavničar
Zorman Ciril, pomočnik šefa nabave
Baiu Sabina, saldokontist

Rojstva:
Našim članom kolektiva.; Čopu Bo- 

židaru,, IZkoršku Milanu, Lovšetu Lud
viku, Bogičeviču Živku se je pove
čala družinica za enega člana in si
cer vsalkemu za sina!

Iskreno čestitamo!

Poroke:
Miklavčič Tone se je poročil z Bre

gar Alojzijo.
Čestitamo!

IZ OBRATA MEDVODE

Prišli v mesecu oktobru 1962:

Oven Franc, strojni ključavničar — 
kovač

Križaj Marta, obratna snažilka 
Šarič Abdurahman, čistilec lesa 
Muhanovič Idriz, čistilec lesa 
Gojkovič Stevan, čistilec lesa' 
Pavlin Fani, kuharica v okrepče

valnici
Stevanovič Blažimir, II. pomočnik 

izžemainega stroja 
Mrdžen Bogdan, razkladalec surovin 
Petkovič Nedeljko, razkladalec su

rovin
Sinanovič Fadil, izpraznjevalec 

snovnih jam
Galjaševič Ramo, razkladalec su

rovin

Odšli v oktobru 1962:
Sakač Josip, izpraznjevalec snovnih 

jam — samovoljno 
Horvat Anton, nakladalec celuloze 

— sporazumno
Belec Anton, vodja pripravljalnice 

lesa — upokojen
Mihovec Janez, elektrotehnik v in- 

vest. grupi — lastna odpoved 
Luštrik Janez, vodja zidarske de

lavnice — upokojen 
Knific Franc, prevzemalec lesa — 

upokojen
Kirič Otmar, izpraznjevalec snovnih 

jam — samovoljno

Zgorel je generator
Za izrabo vodne energije Sore, 

ki teče imimo naše tovarne, ob
ratuje že od leta 1931. Franeisova 
turbina z elelktirogenerator jem za 
izmenično napetost, moči 400 KAV. 
Dne 5. novembra ob 9. uri in 20 
minut je prišel električar tov. 
Anton Šušteršič v stnajnico, da 
bi predal naročila dežurnemu 
električarju Zvonku Žagarju, ki 
je bil ta čas na obhodu v ob
ratih.

Takoj je ooazil, da generator 
nenavadno buči tn da se rahlo 
kadi iz njega. Zaslutil je nevar
nost im takoj izklopil sirnhromi- 
zacijsko stikalo ter zaprl turbi
no. Nato je stekel v elektirode- 
lavnico obvestit šefa energetike 
in električarje, da je nastala 
okvara na generatorju. Ko so se 
čez kaki dve minuti vrnili v 
strojnico, je bilo že vse v dimu 
im plameni so švigali do stropa. 
Takoj so začeli z gašenje,m —• 
najprej s triklorom, nato pa so 
morali uporabiti še peno, ker se 
je pričelo vžigati olje. Požar je 
bil v nekaj minutah 'Zadušen, 
vendar je nastala škoda .precejš
nja. Popolnoma so zgorela tri na
vit ja, tako da se je baker stopil. 
Le pravočasno gašenje je .pre
prečilo, da mi zgorel tudi rotor 
generatorja.

Vzrok okvare je bil ugotovljen 
šele po odstranitvi navitij. Izka
zalo se je, da je bila počena 
stročnica — stotina izolacija v 
utoru istator ja, kjer je prebila Au 
je navitje dobilo stik z ozemlje
nim istatorjem.

Popravilo bo trajalo najmamj 
6 tednov.

Pri

PRED CEPITVIJO PROTI 
GRIPI

Ko je UO razpravljal o iz
gubah delovnega časa zaposlenih 
je ugotovil, da povzročajo velike 
izgube zlasti zaporedna epide
mična obolenja zn gripo v spo
mladanskih in jesenskih mese
cih. Predlagal je kadrovski služ
bi, maj skupno z zdravstvenim 
domom izvede primerne ukrepe. 
Zato bo izvedemo cepljenje vseh 
članov kolektiva proti gripi v 
začetku decembra.

Grlasilo delovnega kolektiva to
varne celuloze in papirja Vevče- 
Medvode — Izdaja delavski svet 
— Izhaja vsak mesec — Odgovorni 
urednik Tone Novak — Uredniški 
odbor: Franc Brinšek, Majda Fras, 
Tone Novak, Riko Poženel in 
Stane Robida — Uredil Danilo 
Domajnko (Delavska enotnost) — 
Tiska tiskarna »Toneta Tomšiča« 

v Ljubljani

Občni zbor papirniške godbe
Zopet se je obrnilo leto in ta

ko smo se zbrali 17. tm. na obč
nem zboru vevške papirniške 
godbe na pihala, ki pa se ga je 
od povabljenih udeležil žal samo 
predsednik papirniške mladinske 
organizacije.

Odborniki so poročali o delu. 
Vsi so bili mnenja, da se je kva
litetno naša godba zelo močno 
dvignila, kljub zastarelim in iz
rabljenim inštrumentom. 'Velika 
zasluga za napredek naše godbe 
gre predvsem kapelniku tov. Gre- 
benšku. Kakšna je potreba po 
novih inštrumentih nam potrju
je tudi to, da moramo odsloviti 
precej mladih fantov, ki se žele 
priključiti naši godbi. Nimamo 
inštrumentov zanje. Pomanjkljiv 
imamo tudi arhiv, v njem je ve
čina not že starih. V igranju smo 
že toliko napredovali, da bi lah-

KOLODROBARSKE
SPREJMEMO V SLUŽBO

V službo sprejmemo obratnega 
električarja. Pogoj: dobro razvit 
vonj.

OBISKI GLEDALIŠKIH 
PREDSTAV V MESTNEM 

GLEDALIŠČU

Po dogovoru med našim pod
jetjem in upravo Mestnega gleda
lišča, smo dobili 100 abonmaj
skih kart. Prijavljeni člani ko
lektiva in njihovi svojci so jih 
prejeli brezplačno. Le prevoz s 
tovarniškim avtobusom, ki je za
računan po normalni ceni, je tre
ba poravnati.

Obiskali smo že nekaj predstav, 
s katerimi je bila večina obisko
valcev prav zadovoljila. V celoti 
bomo imeli 9 predstav za vsak 
abonma.

S tem je v veliki meri zadošče
no kulturnim potrebam in razve
drilu članov kolektiva.

ko posegli po zahtevnejših delih, 
zato bo moral še marsikateri di
nar iz blagajne za note.

Tov. tajnik je omenil, da mora 
odbor izrabljati ose preveč ener
gije za dobavo finančnih sredstev, 
zato bi bila umestna združitev z 
godbo iz Zadvora. Kot zadnji 
točki dnevnega reda sta bili raz
rešujta starega in izvolitev no
vega odbora. Le-tega smo razši
rili od lanskih 7 na 13 članov.

Na koncu naj pohvalim še na
šega predsednika, tovariša Nace
ta Zajca. Vsi člani godbe želimo, 
da bi še naprej tako prizadevno 
vodil naš kolektiv.

To je bil prvi občni zbor, ki 
smo ga priredili v prenovljenih 
in zares lepih prostorih. Te nam 
je velikodušno dala v uporabo 
tovarna, za kar se ji tudi najlep
še zahvaljujemo. K. M.

NOVICE
■»Zakaj pa to?< vpraša Jaka 

Črnogledi.
Zato, da lahko od daleč ugoto

vi, če se je zažgal kakšen motor.

STROJEVODJA OB PREDAJI 
SLUŽBE

Nocoj je bil zagulen »šilit*. 
Vso noč smo »laufalu gor in 
dol. »Aufpasserju* je »zalaufah 
»zmeite filz* in mu je v »faude« 
skočil, tako da smo ga morali 
»ausrukatu in zamenjati. Prvi 
file sem še enkrat čistil, pa je 
kljub temu kar naprej »ferdru- 
kah. Sit je že tudi »ferlagan«, 
zraven tega pa je mlinar naredil 
»štof« preveč »schmiring« tako, 
da voda- sploh ni šla od njega.

Živijo! Fejst bod!

RAČUNARJI NA POMOČ!

Kava se je pocenila, sladkor 
ima isto ceno, toka ne plačujejo. 
Ali je voda v jesenskem dežev
ju vzrok za podražitev kave v 
obratni menzi?

Potrošniki

RAZPRAVA O OSNUTKU USTAVE
V ciklusu predavanj so člani kolektiva razpravljali o 

ustavi. Razprave lahko razdelimo v tri dele: Razprava o 
splošnem delu ustave, o družbenem ekonomskem sistemu in 
o komuni, samoupravi ter pravicah človeka. Prisotni so' živah
no posegli v razpravo. Predavatelji delavske univerze 
Moste-Polje so snov podajali poljudno in zelo strokovno ter 
odgovarjali na številna vprašanja.

Žal je bila udeležba, kljub dobri obveščenosti, veliko 
premajhna in število udeležencev ni presegalo 70 obiskoval
cev, kar pa za tako številen kolektiv ni pohvalno.


